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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 

COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat azi 28.05.2025 în şedinţa ordinară 

a Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se desfăşoară 

în Sala de şedinţe a Primăriei municipiului Bistriţa, la care participă: consilierii 

locali ai municipiului Bistriţa, doamna Stere Florentina – Ștefania – 

Viceprimarul municipiului Bistrița; domnul Hangan Sorin - Viceprimarul 

municipiului Bistrița; domnul Adrian Costea - Administratorul public al 

municipiului Bistrița; doamna Hriscu Luciana - Maria – Secretarul general al 

municipiului Bistrița; Coceșiu Liliana – director executiv Direcția Dezvoltare 

Durabilă 2030; Pop Monica – Arhitectul șef al municipiului; Cuzdriorean 

Amalia – consilier la Serviciul urbanism; Kocsis Deszo Lorand - director 

executiv Direcția de Infrastructură și Servicii; Plăian Mircea – șef serviciu la 

Direcția de Infrastructură și Servicii; Scurtu Nicolae – director executiv 

Direcția economică; Danci Ancuța - Petruța – director executiv adjunct 

Direcția Economică; Ionescu Alina – director executiv Direcția Patrimoniu; 

Ivașcu Lia – director executiv Direcția tehnică;  Antoneac Adriana – director 

executiv Direcția politici publice, educație, tineret, turism și sport;           

Bărbos Darius Răzvan – consilier al Primarului; Deac Bogdan  - consilier 

Direcția tehnologia informației și inovare; Bogătean Adriana-Silvia – consilier 

juridic Compartimentul Pregătire Documente; Cionca Terezia - Tanţa – 

consilier Compartimentul Pregătire Documente și Suciu Anca - Emilia – 

consilier Compartimentul Pregătire Documente. 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 

convocată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr. 184/22.05.2025, 

care a fost adusă la cunoştinţă publică în mass-media locală şi prin afişare pe 

site-ul primăriei, www.primariabistrița.ro. 

 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: bună - ziua 

tuturor! O să vă rog să ne ridicăm pentru intonarea Imnului de stat al 

României.  

Se intonează Imnul național al României. 

 

http://www.primariabistrița.ro/
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Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  mulțumesc! 

Ședința ordinară a Consiliului Local al Municipiului Bistrița de azi, 28.05.2025, 

legal constituită, cu 19 consilieri prezenți dintr-un total de 21.  

Avem 24 de puncte pe ordinea de zi. Dacă sunt propuneri de modificare 

sau completare a ordinii de zi?  

20 de consilieri prezenți, că a intrat și domnul Elisei, să menționați! vă 

rog doamna viceprimar! 

Doamna Viceprimar Stere Florentina Ștefania: mulțumesc, domnule 

președinte! 

Vin cu o completare a ordinii de zi și cu o modificare a ordinii de zi cu 

Proiectul de hotărâre nr.130/28.05.2025 pentru modificarea anexei la 

Hotărârea nr.109/20.09.2012 a Consiliului local al municipiului Bistrița 

privind înființarea societății comerciale cu răspundere limitată S.C. 

Business Park Bistrița Sud S.R.L. - societate administrator pentru 

Parcul Industrial Bistrița Sud, cu modificările și completările ulterioare. 

De asemenea, cu rugămintea de a fi modificată și ordinea punctelor pe 

ordinea de zi și de a fi luat înaintea celorlalte proiecte. Mulțumesc! 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  în regulă. 

Alte propuneri de completare sau modificare? Nu sunt. Atunci o să vă rog să 

votăm completarea ordinii de zi cu punctul 24: proiectul de hotărâre 130 din 

28.05.2025. Vă rog să votați! Un coleg a votat.  

În regulă. 19 voturi ”pentru” ordinea de zi a fost completată, cu 20 de 

voturi ”pentru” - a votat acum și domnul Elisei.  

Și acum o să vă rog să votați, să fiți de acord ca punctul 24 - completarea 

la ordinea de zi, să o discutăm la punctul patru, după ce votăm             

procesele - verbale, restul se vor renumerota. Se poate vota. Încă două 

voturi, vă rog frumos! 

20 de voturi ”pentru”, mulțumesc! 

 

ORDINEA DE ZI A ȘEDINȚEI ORDINARE DIN DATA DE 28.05.2025 

 

1. Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului 

Bistriţa, din data de 30.04.2025 

 

2. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare convocate de îndată a Consiliului 

local al municipiului Bistriţa din data de 07.05.2025 

 

3. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului 

Bistriţa din data de 19.05.2025 
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4. Proiect de hotărâre nr.104/08.05.2025 privind desemnarea 

reprezentantului Consiliului Local al municipiului Bistrița în Comisia 

Județeană de Incluziune Socială Bistrița-Năsăud 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 

5. Proiect de hotărâre nr.105/12.05.2025 privind modificarea Contractului de 

delegare a gestiunii serviciului de transport public local de persoane prin 

curse regulate, cu autobuze, pe raza administrativ teritorială a municipiului 

Bistriţa nr.48/L din 30 mai 2019 și aprobarea încheierii actului Adițional nr.7 

la contract 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală 

 

6. Proiect de hotărâre nr.107/15.05.2025 pentru modificarea Anexei nr.1 la 

Hotărârea nr.233/28.11.2024 a Consiliului local al municipiului Bistriţa 

privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului local al municipiului Bistriţa 

în Consiliul de Administraţie al unităţilor de învăţământ preuniversitar de 

stat și particular din municipiul Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 

7. Proiect de hotărâre nr.109/19.05.2025 pentru modificarea anexei la 

Hotărârea Consiliului Local al municipiului Bistrița nr. 62/26.03.2025 privind 

aprobarea studiului de fezabilitate și a indicatorilor tehnico-economici 

pentru obiectivul de investiții” Înființarea unui Centru Comunitar Integrat în 

Municipiul Bistrița”-Viisoara 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism 

 

8. Proiect de hotărâre nr. 110/19.05.2025 privind aprobarea Planului 

Urbanistic Zonal pentru "construire ansamblu de imobile cu functiuni mixte: 

spatii comerciale, servicii şi locuinţe colective, amenajări exterioare şi 

circulaţii” în municipiul Bistrița, str. Calea Moldovei, nr 13 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
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Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală,  

 

9. Proiect de hotărâre nr.111/20.05.2025 privind aprobarea închirierii directe a 

spaţiului cu altă destinaţie decât cea de locuinţă, situat în municipiul 

Bistriţa, str. Liviu Rebreanu nr.43, în favoarea Partidului Alianța pentru 

Unirea Românilor Filiala Bistrița-Năsăud, cu destinația de sediu partid 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 

10. Proiect de hotărâre nr.112/20.05.2025 privind aprobarea dezlipirii unei 

suprafețe de teren identificate în CF nr.54224 Bistrița, proprietate publică a 

Municipiului Bistriţa, situată în Calea Moldovei nr.18-20, în vederea 

realizării proiectului “Îmbunătățirea sistemului de evaluare și monitorizare a 

calității aerului la nivel național”, obiectiv de interes public național 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia de urbanism, Comisia juridică şi administraţie publică 

locală 

 

11. Proiect de hotărâre nr.113/20.05.2025 privind aprobarea finanțării unor 

cheltuieli de investiții pentru Spitalul Clinic Județean de Urgență Bistrița 

- iniţiator: Viceprimar Stere Florentina Ștefania 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 

12. Proiect de hotărâre nr.114/20.05.2025 privind desemnarea 

reprezentanților municipiului Bistrița în Adunarea Generală a Asociaților 

(AGA) la Societatea Business Park Bistrița Sud S.R.L. și aprobarea 

contractului de mandat al acestora 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 

 

13. Proiect de hotărâre nr.115/21.05.2025 privind aprobarea prelungirii 

duratei contractelor de închiriere încheiate între municipiul Bistrița și 

persoane juridice din municipiul Bistrița pentru două suprafețe de teren, 

proprietate publică a Municipiului Bistrița, pe care sunt amplasate 

construcții provizorii cu destinația de chioșcuri 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 
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14. Proiect de hotărâre nr.116/21.05.2025 privind aprobarea închirierii prin 

licitație publică a unei cote de 20 mp din terenul înscris în CF nr.80530 

Bistrița, proprietate publică a Municipiului Bistrița, situat în municipiul 

Bistrița, strada Rodnei, în vederea amplasării unei construcții provizorii cu 

destinația de chioșc 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 

15. Proiect de hotărâre nr. 117/22.05.2025 privind renunţarea la cererea de 

finanţare aferentă proiectului "Regenerarea urbană a imobilelor din Centrul 

istoric"  depusă în Programul Regional Nord-Vest 2021-2027, apelul de 

proiecte nr. PRNV/2023/714.A/1, Prioritatea 7: O regiune atractivă, Obiectiv 

specific 5.1: Promovarea dezvoltării integrate și incluzive în domeniul 

social, economic și al mediului, precum și a culturii, a patrimoniului natural, 

a turismului durabil și a securității în zonele urbane 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală,  

 

16. Proiect de hotărâre nr.118/22.05.2025 pentru modificarea Anexei la 

Hotărârea Consiliului local al municipiului Bistrița nr.296/20.12.2022 privind 

aprobarea contractării și garantării cu veniturile proprii a unei/unor finanțări 

rambursabile interne necesară/necesare asigurării contribuției la proiectele 

finanțate prin fonduri nerambursabile de la Uniunea Europeană, în valoare 

de maxim 81.025.796 lei, cu o maturitate de maxim 15 ani, cu modificările 

și completările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 

17. Proiect de hotărâre nr.119/22.05.2025 privind aprobarea listei de 

prioritate pentru anul 2025 cuprinzând  persoanele îndreptăţite să 

beneficieze de o locuinţă socială  

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 

18. Proiect de hotărâre nr.120/22.05.2025 privind stabilirea unor măsuri în 

vederea cooperării între Municipiul Bistrița și Inspectoratul de Poliţie 

Judeţean Bistriţa-Năsăud – Biroul Judeţean de Administrare a Bazelor de 
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Date privind Evidenţa Persoanelor Bistriţa-Năsăud, în vederea furnizării 

serviciilor publice de evidență a persoanelor 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 

19. Proiect de hotărâre nr.121/22.05.2025 privind aprobarea transmiterii în 

folosință cu titlu gratuit a imobilului-teren situat în municipiul Bistrița, 

Bulevardul Republicii nr.19 în favoarea Inspectoratului Județean în 

Construcții Bistrița-Năsăud, aferent construcției cu destinația de sediu 

administrativ 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică 

locală 

 

20. Proiect de hotărâre nr.122/22.05.2025 privind aprobarea în anul 2025 a 

unui sprijin financiar de la bugetul local al municipiului Bistriţa pentru 

unităţile de cult care aparţin cultelor religioase recunoscute din România 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală,  

21. Proiect de hotărâre nr.123/22.05.2025 privind aprobarea efectuării unui 

schimb de imobile-teren situate în intravilanul municipiului Bistrița, Calea 

Moldovei, între Municipiul Bistriţa şi societatea M.I.S. GRUP S.R.L.  

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală,  

 

22. Proiect de hotărâre nr.124/22.05.2025 privind atestarea apartenenței la 

proprietatea privată a Municipiului Bistrița a imobilului-teren identificat în CF 

nr.76911 Bistrița situat în extravilanul municipiului Bistrița și transmiterea 

acestuia în administrarea societății Business Park Bistriţa Sud SRL 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică 

locală,  

 

23. Proiect de hotărâre nr.125/22.05.2025 privind aprobarea trecerii din 

domeniul public în domeniul privat al Municipiului Bistriţa a imobilului-teren 

identificat în CF 76906 Bistrița și transmiterea acestuia în administrarea 

societății Business Park Bistrița Sud S.R.L. 
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- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică 

locală  

24. Diverse 

 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: intrăm în 

ordinea de zi? Da. Dar și ordinea de zi în ansamblu. Atunci mai dați-ne un 

vot. Putem vota. 

Cu 20 de voturi ”pentru” ordinea de zi a fost adoptată. 

 

Se trece la punctul 1 de pe ordinea de zi: Procesul-verbal al şedinţei 

ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa, din data de 

30.04.2025 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  vă rog să 

votați! 

20 de voturi ”pentru”, mulțumesc! 

 

Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi:  Procesul-verbal al şedinţei 

extraordinare convocate de îndată a Consiliului local al municipiului 

Bistriţa din data de 07.05.2025 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: se poate 

vota! 

20 de voturi ”pentru”, mulțumesc! 

 

Se trece la punctul 3 de pe ordinea de zi: Procesul-verbal al şedinţei 

extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din data de 19.05.2025 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: putem vota! 

20 de voturi ”pentru”, mulțumesc! 

 

Se trece la completarea de la punctul 24 care se discută prioritar:  

Proiectul de hotărâre nr.130/28.05.2025 pentru modificarea anexei la 

Hotărârea nr.109/20.09.2012 a Consiliului local al municipiului Bistrița 

privind înființarea societății comerciale cu răspundere limitată S.C. 

Business Park Bistrița Sud S.R.L. - societate administrator pentru 

Parcul Industrial Bistrița Sud, cu modificările și completările ulterioare 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  
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Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință  

mulțumesc! Intervenții dacă sunt pe marginea acestui proiect? Cineva dacă 

dorește să intervină pe marginea proiectului?  

   Domnul consilier Filip Alexandru Tudor: doar atât, am vrut să ne 

confirmați cu cât s-a scumpit biletul de autobuz? Dacă ne poate spune 

cineva?  

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: suntem la 

punctul 24, Business Park, în regulă. În regulă. Votăm atunci, nu sunt 

intervenții. Vă rog să dați drumul la vot. Se poate vota! 

   Cu 20 de voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 

 

   Se trece la punctul 4 de pe ordinea de zi inițială: Proiect de 

hotărâre nr.104/08.05.2025 privind desemnarea reprezentantului 

Consiliului Local al municipiului Bistrița în Comisia Județeană de 

Incluziune Socială Bistrița-Năsăud 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul secret al 

majorității absolute a consilierilor locali în funcţie.  

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizul Comisiei juridice și administrație publică locală.  

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: aviz 

favorabil, mulțumesc! 

   Aici trebuie să facem o propunere, un reprezentant al consiliului local. 

Aș vrea să vă întreb dacă cineva dorește să facă parte din Comisia 

Județeană de incluziune ca să ...., poate să ridice mâna cineva. Nu dorește 

nimeni? Așa, bine, domnul Filip. Dacă mai dorește cineva? 

   Nu mai dorește nimeni, atunci o să vă rog să votăm. Vot secret, da? Ca 

domnul Filip Alexandru - Tudor să reprezinte municipiul în Comisia Județeană 

de incluziune socială. Vă rog să votați! Încă un vot. A, este o abținere. 

   Cu 19 voturi ”pentru” și o ”abținere”, domnul Filip ne va reprezenta în 

Comisia Județeană de incluziune socială. 

   Și un vot pe proiectul de hotărâre cu propunerea ca domnul Filip să ne 

reprezinte. Vă rog să votați! 

   Cu 20 de voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 
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   Se trece la punctul 5 de pe ordinea de zi inițială, 6 pe ordinea de zi 

renumerotată: Proiect de hotărâre nr.105/12.05.2025 privind modificarea 

Contractului de delegare a gestiunii serviciului de transport public local 

de persoane prin curse regulate, cu autobuze, pe raza administrativ 

teritorială a municipiului Bistriţa nr.48/L din 30 mai 2019 și aprobarea 

încheierii actului Adițional nr.7 la contract 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele Comisiei de 

urbanism: aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  

mulțumesc! Dacă sunt Intervenții pe marginea acestui proiect de hotărâre? 

   Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor: da, eu vreau să întreb, 

domnul președinte, aceeași întrebare. Știu că se va scumpi biletul pentru 

transport. La momentul actual este 1,80 lei, dacă nu mă înșel, și care este 

valoarea la care se va ajunge.  

    Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: avem pe 

cineva de la Direcția de Infrastructură? Haideți la microfon, domnul director! 

Domnul director Kocsis Lorand vă va răspunde.  

    Domnul Kocsis Deszo Lorand – director executiv Direcția de 

Infrastructură și Servicii: bună – ziua! Deci cu privire la prețul pe călătorie, de 

la un 1,80 lei ajungem la 3 lei. Prețul de cost al călătorie este de 6 lei, din 

care primăria ajustează prețul de 1,80 lei la 3 lei, diferența fiind acoperită prin 

subvenție.  

    Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor:  vă mulțumesc de informare, 

domnul director.  

    Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: da, 

mulțumim. Alte intervenții? Nu sunt. O să vă rog să votăm. Se poate vota! 

    Cu 19 voturi ”pentru” și o ”abținere” proiectul a fost adoptat. 

Mulțumesc! 

    S-a abținut de la vot doamna consilier Macarie Doina.  
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    Se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi inițială, 7 pe ordinea de zi 

renumerotată: Proiect de hotărâre nr.107/15.05.2025 pentru modificarea 

Anexei nr.1 la Hotărârea nr.233/28.11.2024 a Consiliului local al 

municipiului Bistriţa privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului 

local al municipiului Bistriţa în Consiliul de Administraţie al unităţilor de 

învăţământ preuniversitar de stat și particular din municipiul Bistriţa 

    Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie. Articolul 1 se votează cu 

vot secret. 

 Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizul Comisiei juridice și administrație publică locală. 

 Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

    Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  

mulțumesc! Intervenții dacă sunt? Trebuie să facem propuneri, de fapt.  

    Doamna consilier Stere Florentina - Ștefania – Viceprimarul 

municipiului: aici este nevoie de o propunere. Îl propun pe domnul consilier 

local Munthiu Cristiean, dacă este de acord.  

    Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: dacă 

sunteți de acord că de fapt îl înlocuim pe domnul Turc. Dacă sunt și alte 

propuneri, de fapt înlocuim pe domnul Turc cu domnul Munthiu care a luat 

locul domnului Tunc în consiliul local, nu-i nimic altceva. Dacă nu sunt, atunci 

o să vă rog să votăm. Vot secret pe persoană. Se poate vota! 

   19 voturi ”pentru”, un coleg nu votează,  e secret și nu văd cine. 

   Cu 19 voturi ”pentru” propunerea fost adoptată. 

   Și acum o să votăm proiectul în ansamblu, ca domnul Munthiu să ne 

reprezinte în consiliul de administrație al unităților de învățământ. Vă rog să 

votați! 

   Cu 20 de voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 

 

   Se trece la punctul 7 de pe ordinea de zi inițială, 8 pe ordinea de zi 

renumerotată: Proiect de hotărâre nr.109/19.05.2025 pentru modificarea 

anexei la Hotărârea Consiliului Local al municipiului Bistrița                  

nr. 62/26.03.2025 privind aprobarea studiului de fezabilitate și a 

indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții 

”Înființarea unui Centru Comunitar Integrat în Municipiul Bistrița”-

Viisoara 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie. 
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Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele Comisiei de 

urbanism: aviz favorabil. 

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  

mulțumesc! Intervenții dacă sunt pe marginea proiectului de hotărâre? În 

comisii v-am explicat despre ce este vorba. Nu sunt. Vă rog să votăm! Se 

poate vota. 

 Cu 20 de voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 

 

    Se trece la punctul 8 de pe ordinea de zi inițială, 9 pe ordinea de zi 

renumerotată: Proiect de hotărâre nr. 110/19.05.2025 privind aprobarea 

Planului Urbanistic Zonal pentru "construire ansamblu de imobile cu 

functiuni mixte: spatii comerciale, servicii şi locuinţe colective, 

amenajări exterioare şi circulaţii” în municipiul Bistrița, str. Calea 

Moldovei, nr. 13 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele Comisiei de 

urbanism: aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  da, dacă 

sunt intervenții, doamna viceprimar? 

Doamna consilier Stere Florentina - Ștefania – Viceprimarul 

municipiului: da, dacă îmi permiteți, domnule președinte, mulțumesc! 

Ca urmare a discuțiilor pe care le-am avut în comisii legat de acest 

proiect de hotărâre, astăzi la registratura municipiului Bistrița am primit o 

adresă din partea dezvoltatorului prin care ne-a comunicat o promisiune de 

donație cu privire la imobilul teren în suprafață de 224 mp, lotul doi care va 

avea destinație de drum public. Ei ne-au făcut o promisiune de donație, acest 

teren va intra în domeniul public al municipiului Bistrița, va avea destinația de 

drum. De asemenea, după cum ați putut observa, mai era un teren care va 
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avea tot destinație de drum și care se afla în indiviziune cu alți trei 

coproprietari. De asemenea ni s-a comunicat o ofertă de donație din partea a 

trei coproprietari pentru imobilul în suprafață de 1.419 mp, ca acest imobil să 

intre în domeniul public al municipiului Bistrița, având aceeași destinație. Ei   

s-au obligat să facă aceste acte juridice până la eliberare autorizației de 

construcție și, de asemenea, și-au asumat obligația de a amenaja acest drum 

până la recepționarea lucrărilor. Mulțumesc! 

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  da, deci 

oameni paroliști care în urma discuțiilor din comisie și a nevoii de a avea 

drumuri publice până în incinta acestor noi dezvoltări, ceea ce nu prea s-a 

întâmplat până acuma, în mod regulat și corect, spre a nu mai avea atâtea 

probleme în ceea ce privește atât rețele de drum, cât și rețelele edilitare. De 

asemenea și, mă rog, a acelor insule care, mai nou, noi le numim ecologice și 

se numeau puncte tehnice. Oameni rezonabili, să le urăm succes! Mă rog, 

sigur, dacă considerați la fel în urma votului. Dacă sunt alte intervenții? Nu 

sunt. Atunci o să vă rog să votați, stimați colegi! Se poate vota. 

  Cu 20 de voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 

 

  Se trece la punctul 9 de pe ordinea de zi inițială, 10 pe ordinea de zi 

renumerotată: Proiect de hotărâre nr.111/20.05.2025 privind aprobarea 

închirierii directe a spaţiului cu altă destinaţie decât cea de locuinţă, 

situat în municipiul Bistriţa, str. Liviu Rebreanu nr. 43, în favoarea 

Partidului Alianța pentru Unirea Românilor Filiala Bistrița-Năsăud, cu 

destinația de sediu partid 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  intervenții 

dacă sunt pe marginea acestui proiect de hotărâre? 

   Doamna consilier Dobraniș Georgeta – Rodica: având în vedere că 

sunt membru al partidului, nu voi participa, mă abțin de la vot. Pentru 

transparență. 

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:   doamna 

Dobraniș se abține de la dezbateri, și de la vot, pe marginea acestui proiect.  
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   Domnul consilier Dumitrescu George: la fel și eu, mulțumesc! 

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  la fel și 

domnul consilier Dumitrescu. Rog să se consemneze, colegii consilieri nu știu 

dacă era cazul, dar, mă rog. Dacă sunt alte intervenții? Nu mai sunt. Atunci o 

să vă rog să votați, stimați colegi! Votul e deschis, nu e secret, așa că o să vă 

rog să votați.    

   Cu 18 voturi ”pentru” și doi consilieri care nu au participat la vot, 

proiectul a fost adoptat. Nu au participat la vot doamna consilier Dobraniș 

Georgeta – Rodica și domnul consilier Dumitrescu George. 

 

    Se trece la punctul 10 de pe ordinea de zi inițială, 11 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr.112/20.05.2025 privind aprobarea 

dezlipirii unei suprafețe de teren identificate în CF nr.54224 Bistrița, 

proprietate publică a Municipiului Bistriţa, situată în Calea Moldovei 

nr.18-20, în vederea realizării proiectului “Îmbunătățirea sistemului de 

evaluare și monitorizare a calității aerului la nivel național”, obiectiv de 

interes public național 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele Comisiei de 

urbanism: aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  intervenții 

dacă sunt pe marginea proiectului de hotărâre? Nu sunt. Atunci o să vă rog 

să dați drumul la vot. Vă rog să votați, domnilor colegi și doamnelor colege! 

Cu 20 de voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. 

 

   Se trece la punctul 11 de pe ordinea de zi inițială, 12 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr.113/20.05.2025 privind aprobarea 

finanțării unor cheltuieli de investiții pentru Spitalul Clinic Județean de 

Urgență Bistrița 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  
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Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  intervenții 

dacă sunt? 

   Domnul consilier Elisei Radu - Claudiu: doresc să precizez că nu voi 

participa la dezbateri și la vot. Mulțumesc! 

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: domnul 

consilier Elisei nu participă la dezbateri și la vot.  

   Domnul consilier Ilieșiu Darius – Emilian: la fel și la mine, nu particip la 

dezbateri și la vot. Mulțumesc! 

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: domnul 

consilier Ilieșiu Darius, idem.  

   Domnul consilier Mathe Attila: ma abțin, nu particip la dezbateri și la 

vot. 

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: toți trei 

colegii consilieri nu participă la dezbateri și la vot.  

    Alte intervenții. dacă sunt? 

    Doamna consilier Macarie Doina: domnule președinte, am vrea să îl 

întrebăm pe domnul director economic care este valoarea de finanțare și 

dacă aceasta este cuprinsă în buget, dacă ne poate răspunde? Mulțumesc! 

    Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: o să rog 

pe domnul Scurtu vă răspundă, evident că nu putem folosi alți bani decât cei 

prinși în buget, dar o să rog pe domnul director să vă răspundă domnia sa, ca 

să nu fie interpretat răspunsul meu altfel. Vă rog, domnule director Scurtu! 

     Doamna consilier Macarie Doina: noi nu am avut la Comisia de 

urbanism, așa că de aceea am întrebat, domnule președinte. 

    Domnul Scurtu Nicolae – director executiv Direcția economică: deci 

este vorba de 3 milioane 250, știți, după cum vă aduceți aminte la buget, la 

aprobarea bugetului a fost prinsă suma în buget, iar acum am stabilit 

mecanismul de acordare a sumei potrivit solicitării Spitalului Județean.  

    Doamna consilier dobraniș Georgeta – Rodica: ne puteți spune care 

este valoarea? Da, n-am auzit.  

    Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: alte 

intervenții dacă sunt? Alte intervenții, dacă sunt, stimați colegi? Nu sunt. 

    Vă rog să dați drumul la vot. Atunci o să votăm proiectul de hotărâre 

așa cum a fost el inițiat.  
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    Patru colegi, încă patru voturi. Ok, trei colegi nu participă la dezbateri 

și la vot. 

   Cu 17 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. 

 

   Se trece la punctul 12 de pe ordinea de zi inițială, 13 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr.114/20.05.2025 privind 

desemnarea reprezentanților municipiului Bistrița în Adunarea Generală 

a Asociaților (AGA) la Societatea Business Park Bistrița Sud S.R.L. și 

aprobarea contractului de mandat al acestora 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie. Articolul 1 se votează cu 

vot secret.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  intervenții 

dacă sunt pe marginea acestui proiect de hotărâre? 

Doamna Viceprimar Stere Florentina – Ștefania: vreau să fac două 

propuneri pentru cei doi reprezentanți. Este vorba despre domnul consilier 

Ilieșiu Darius și domnul consilier Munthiu Cristiean.  

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  bun, alte 

propuneri, dacă sunt? Nu sunt, atunci îi votăm pe rând, în bloc? Votăm 

propunerea cu ambii colegi. Articol 1 - propunerea. Votul este secret. Vă rog 

să dați drumul la vot.  

  Deci îi votăm pe domnul Munthiu și domnul Ilieșiu. Se poate vota. Încă 

doi colegi care n-au votat.  

  Tot nu-mi ies la număr, că-s 17 voturi ”pentru”, o ”abținere”, un vot 

”împotrivă” și un coleg care nu votează - propunerea a fost adoptată.  

   Și acuma vot pe proiectul în ansamblu cu cei doi colegi care ne vor 

reprezenta în AGA BUSINESS PARK Bistrița Sud SRL. De data asta nu mai 

e secret votul. Votul pe proiectul în ansamblu, vă rog să votați! 

  Cu 17 voturi ”pentru” și 3 ”abțineri” proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 

  S-au abținut de la vot următorii consilieri locali: Dobraniș                  

Georgeta – Rodica, Macarie Doina și Filip Alexandru – Tudor.  
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  Se trece la punctul 13 de pe ordinea de zi inițială, 14 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr.115/21.05.2025 privind aprobarea 

prelungirii duratei contractelor de închiriere încheiate între municipiul 

Bistrița și persoane juridice din municipiul Bistrița pentru două 

suprafețe de teren, proprietate publică a Municipiului Bistrița, pe care 

sunt amplasate construcții provizorii cu destinația de chioșcuri 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  dacă sunt 

intervenții? Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! 

Cu 20 de voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 

 

   Se trece la punctul 14 de pe ordinea de zi inițială, 15 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr.116/21.05.2025 privind aprobarea 

închirierii prin licitație publică a unei cote de 20 mp din terenul înscris în 

CF nr.80530 Bistrița, proprietate publică a Municipiului Bistrița, situat în 

municipiul Bistrița, strada Rodnei, în vederea amplasării unei construcții 

provizorii cu destinația de chioșc 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 11 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  intervenții dacă 

sunt pe marginea acestui proiect de hotărâre? Nu sunt. Vă rog să dați drumul 

la vot. Se poate vota! 

          Cu 20 de voturi ”pentru” proiectul fost adoptat. Mulțumesc! 

 

     Se trece la punctul 15 de pe ordinea de zi inițială, 16 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr. 117/22.05.2025 privind 
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renunţarea la cererea de finanţare aferentă proiectului "Regenerarea 

urbană a imobilelor din Centrul istoric"  depusă în Programul Regional 

Nord-Vest 2021-2027, apelul de proiecte nr. PRNV/2023/714.A/1, 

Prioritatea 7: O regiune atractivă, Obiectiv specific 5.1: Promovarea 

dezvoltării integrate și incluzive în domeniul social, economic și al 

mediului, precum și a culturii, a patrimoniului natural, a turismului 

durabil și a securității în zonele urbane 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice:  în baza explicațiilor primite,  aviz favorabil. 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele Comisiei de 

urbanism: aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  intervenții 

dacă sunt pe marginea acestui proiect de hotărâre? Vă rog, doamna 

Dobraniș! 

  Doamna consilier Dobraniș Georgeta – Rodica: în urma discuțiilor din 

Comisia economică am înțeles că proiectul de regenerare a Centrului istoric 

conține valori nejustificat de mari și, prin urmare, retragerea acestui proiect 

pare a fi justificată. Dar administrația are datoria să explice public cum s-a 

ajuns la aceste sume, cine le-a avizat și mai ales dacă vorbim de o greșeală 

sau de o intenție? Cetățenii au dreptul să știe dacă s-a pierdut o oportunitate 

reală sau acum s-a evitat o altă capcană.  

  Domnul consilier Dumitrescu George: la fel, dacă îmi permiteți, înainte 

de a răspunde, domnule președinte, cam tot pe aceeași temă. Nu știu, dacă 

nu-mi depășesc competențele, dar să ne spună cineva ce firmă a făcut 

evaluarea, dacă firma respectivă a mai făcut evaluarea și pentru alte lucrări 

pe raza municipiului Bistrița și ca și o recomandare, pe viitor, dacă se mai 

colaborează cu firma respectivă, să fim atenți la alte valori, ca să nu mai 

picăm în aceeași capcană. Vă mulțumesc!  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: acuma nu 

știu, părerea mea este ..., o s-o chem pe doamna director Coceșiu, dar 

părerea mea este că ați înțeles greșit. Astea sunt sumele care au reieșit în 

urma studiului de fezabilitate făcut de o firmă care a câștigat licitația, care e 

profesionistă, care face și altele. Sumele sunt mari pentru ca suportabilitate 
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pentru proprietarii acestor imobile, indiferent că sunt persoane fizice sau 

juridice, altfel, nu știu dacă în comparație cu alte monumente din țară, sunt 

mult mai mari sau mai mici, sau nu. În sensul ăsta sunt mari. Adică vi s-a 

prezentat în Comisia economică sau în toate comisiile, de altfel, sunt 

proprietari de imobile cum ar fi Biserica Evanghelică, care ar trebui să 

contribuie la acest proiect cu ceva în jur de patru, nu am sumele exacte, dar 

4,5 milioane de lei, ceea ce înseamnă vreo 900 și un pic de mii de euro, 

arcadele, deci clădirea 24, care cu 2.200.000 lei,  și așa mai departe. Altele 

cu mult sau mai puțin. Acuma, în sensul că avem o dovadă că un privat care 

a cerut să iasă din proiect pentru că și-a făcut singur, și la noi avea o sumă 

ca și contribuție cu 900.000 lei și și-a făcut în regie proprie cu alte firme cu 50 

și ceva de mii de euro. Adică 250.000 lei, astea sunt niște discuții. Povestea 

este că deși s-a plecat, când s-a inițiat acest proiect, de la o intenție foarte 

bună de a reabilita toate clădirile istorice și în special, ținta noastră fiind 

Ansamblul Sugălete care, ne lăudăm că e între primele cinci monumente din 

Europa, dar mulți bistrițeni nu știu prea multe despre el. Ghidul care, mă rog, 

a ieșit într-un final, fiind un proiect pilot, zic eu că a ieșit greșit într-un final, 

pentru că, cumva el s-a făcut ghidul de accesare a fondurilor pe structura a 

ceea ce înseamnă PNRR-ul, adică anveloparea blocurilor. Persoanele fizice 

care locuiesc sau, mă rog, care folosesc proprietatea pentru locuit nu plătesc 

nimic sau plătesc 2% sau foarte puțin. Persoanele, indiferent dacă sunt fizice 

sau juridice, care desfășoară activitate comercială în spațiu proprietate, 

plătesc 100%. De fapt nu-i ajută cu nimic proiectul ăsta. Iar cum tot ce 

înseamnă că ne interesează fațadele, ca să arate bine, sigur și acoperișurile, 

că dacă sunt șarpantele, învelitorile deteriorate, ne strică și fațadele. În 

majoritatea spațiilor care sunt la stradă, de fapt, se desfășoară activități ori 

economice, ori administrative și atunci ele nu beneficiază de niciun fel de 

sprijin și trebuie să contribuie 100%, iar sumele au ieșit mari pe baza 

evaluărilor după tot ceea ce înseamnă norme, RPC-uri și așa mai departe 

care se utilizează în construcții. Nu că cineva ar greși mai mult de 1% sau 

punctul ăla, care îl are orice profesor sau specialist, eroare umană sau mă 

rog, nu în sensul ăsta, ci sumele au ieșit pentru reabilitare foarte mari. Și 

condiția sine qua non, și închei,  în rest o să vă răspundă doamna director 

Coceșiu pentru alte întrebări. Condiția sine qua non ca să beneficiem, ca să 

beneficiem de finanțare, este ca toți coproprietarii să semneze un acord, ceea 

ce nu s-a făcut până acum. Ori cei care au venit și li s-a spus pentru prima 

dată în ședință, aici, ca și dumneavoastră: dumneavoastră trebuie să 

contribuiți, trebuie să contribuiți, vă rog să votați! Toți cei care au avut sume 

care nu și le-au ..., au  votat împotriva proiectului. Ori n-avem cum, a rămâne 
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agățati și a nu renunța la proiect, pierdem banii. Aceste sume sunt pe 

prealocate, adică municipiul Bistrița a primit o sumă prealocată din fonduri 

europene pe care noi o folosim în orice proiect vrem. Deci banii, nu că s-au 

pierdut banii, a scris, că e aici prietenul meu ziarist, banii nu se pierd. Banii îi 

ducem pe regenerare urbană Independenței Nord, unde nu aveam finanțare 

suficientă, îi ducem pe regenerare urbană Andrei Mureșanu, unde nu aveam 

deloc finanțare, și pe regenerare urbană MHC Zona Lac. Deci nu se pierde 

nici un euro, îi ducem pe proiectele care nu au încăput, dat fiind faptul că am 

depus multe proiecte și cu valori mari. Deci nu se pierde niciun euro. Sigur că 

va trebui să găsim alte variante, luat probabil imobil cu imobil, ca să 

restaurăm totuși acest Ansamblu Sugălete, unde sigur, vom găsi și o cale 

legală de a sprijini proprietarii de acolo, dar nu putem să punem noi bani în 

locul lor.  

  Doamna consilier Dobraniș Georgeta – Rodica:  eu nu am spus că vom 

pierde banii respectivi. Am înțeles, în Comisia economică mi s-a explicat. Ce 

nu înțeleg, că văd că sunteți de acord cu sumele din proiectul respectiv care, 

în mod evident, sunt umflate. Eu asta nu înțeleg. Oportunitatea de a avea un 

oraș regenerat, nu cred că e în regulă să fie pierdută de către oraș. Practic, 

noi nu avem turism în momentul ăsta, cum ar trebui să aibă orașul și era 

necesară regenerarea Sugăletelor. Iar prețurile pe care le-ați comparat, mi se 

pare că a fost chiar justificarea domnului primar, raportat la faptul că a 

renunțat. Ei, practic a dat comparația cu respectivul antreprenor care și-a    

renovat singur, în regie proprie, și a demonstrat că aceste calcule sunt mult 

mai rezonabile. Prin urmare, dacă dumneavoastră prezentați lucrurile astea 

proprietarilor, poate ar fi înțeles ca în viitor, individual, poate cu ajutorul 

primăriei, să-și renoveze și să-și restaureze.  

   Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania – Viceprimarul 

municipiului: dacă îmi permiteți să completez acest răspuns al domnului 

viceprimar, legat de modalitatea în care vom continua munca cu cei care sunt 

în Subansamblu Sugălete proprietari. Am luat deja legătura la Primăria 

Oradea, cu primarul de la Oradea și cu persoana responsabilă de reabilitare 

a centrului vechi de la Oradea. Am primit toate documentele și modul în care 

ei au lucrat acolo și cum au intervenit pe casele monument istoric. Practic, 

avem un model de lucru, urmează să discutăm cu fiecare în parte care este 

modalitatea pe care o vor agrea fiecare dintre proprietari. Deja am luat 

legătura, am primit toate actele, modul în care au lucrat, cum li s-au acordat 

ajutoare proprietarilor de aceste imobile. Deci avem un model pe care vrem 

să-l implementăm. Legat de costurile care au apărut, a fost o firmă care a 

câștigat licitația Can Design Studio de la Cluj. A fost totul transparent ca 
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urmare a expertizelor efectuate, ca urmare a listelor de cantități și a avizului 

Ministerului Culturii. Deci asta a fost povestea din spate. Categoric, pentru a 

se putea continua acest proiect era nevoie de acordul tuturor proprietarilor. În 

data de 24.04.2025 a fost ședință care este și înregistrată, avem și un    

proces - verbal, dacă doriți, vi-l dau să-l vedeți, cine a fost prezent. Și dintre 

toți cei care au fost prezenți, o singură persoană a fost de acord cu, 

continuarea acestui proiect, dintre toți cei care au fost prezenți la ședință. Și 

atunci, practic, noi suntem ținuți de acest acord 100% al tuturor proprietarilor, 

pe care nu-l avem. Neputând obține această autorizație, practic nu putem 

merge mai departe. Așa cum a spus și domnul viceprimar, acești bani nu      

s-au pierdut, deja vor merge în alte trei proiecte, banii pe care i-am primit fiind 

toți ai noștri, deci n-au plecat la alt municipiu, erau toți ai noștri și vor merge 

în altă direcție și soluția este găsită. Urmează să vedem care sunt pașii 

următori și cât de repede o putem implementa. Mulțumesc!  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: îi pierdem  

dacă tărăgănăm și nu-i folosim acuma, că avem un termen limită de folosire a 

acestor bani.  

  Domnul consilier Dumitrescu George: eu îl felicit pe domnul primar 

pentru decizia luată, dar ăsta e cel mai bun exemplu de risipă a banului 

public. Adică să compari, să ai o evaluare făcută din bani publici de patru ori 

mai mare decât face un privat, deci e cel mai bun exemplu de risipă a banului 

public și nu numai aici, în multe, multe, alte lucrări efectuate. Vă mulțumesc!  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: o altă 

intervenție? Vă rog, domnul Bria!  

  Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: nu mi-aș fi dorit, dar trebuie 

totuși. Cred că ați lucrat și dumneavoastră, domnule coleg, v-ați făcut ceva 

lucrări pe acasă, dacă le făceați cu licitație, era altul prețul. Un privat lucrează 

în anumite condiții, cu anumite prețuri, fără anumite taxe, fără ... și așa mai 

departe. Da, se achiziționează materialele direct, dar nu se face recapitulare 

prin deviz. Toți am lucrat, și eu știu ce înseamnă să lucrezi pe regie proprie. 

Totul este mai ieftin. O lucrare făcută după toate normativele în vigoare, 

evident va produce niște costuri suplimentare. Sunt aici ingineri constructori...  

  Domnul consilier Dumitrescu George:  de patru ori mai mari, domnule 

consilier?  

  Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: nu-i vorba de patru ori, 

oamenii nu-și permit nici de două ori, pentru că am pierdut proiectul datorită 

refuzului unora dintre coproprietari și imposibilităților de a pune, nu 138.000  

lei, dacă vorbesc de doamna Sabo, de exemplu, doamna Sabo nu, nu lua în 

discuție nici 10.000 lei să depună pentru, pur și simplu, pentru simplu motiv 
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că nu-i are. Sunt persoane care sunt pensionari și care nu pot să marșeze în 

proiectul ăsta. Noi doar am luat act, până la urmă, de imposibilitatea și refuzul 

lor de a plăti sumele care li s-ar fi cuvenit mari sau mici, mari sau mici. Sunt 

persoane care nu pot să se implice în cheltuieli pentru simplu motiv că nu au 

excedent. Asta e ceea ce simt eu că facem. Luăm act de refuzul și de 

imposibilitatea persoanelor de a veni.... 

   Domnul consilier Dumitrescu George: sunt de acord cu dumneavoastră 

.... 

   Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:  trebuie să-mi dați voie să 

termin și după aia vă ascult cu mare plăcere. Asta facem luând act de 

imposibilitatea sau refuzul persoanelor, coproprietarilor de a achita sumele ce 

li se cuvin. Trebuie să ne adaptăm. Dar repet:  unu - o lucrare în regie proprie 

are cu totul și cu totul un alt parcurs și doi – imposibilitatea, de a plăti o sumă 

mică sau foarte mare, este reală a oamenilor, și aici suntem. Mulțumesc de 

înțelegere! 

  Domnul consilier Dumitrescu George: vă mulțumesc. Toate lucrările 

care le-am făcut la casă au fost cu firme și facturi.  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: da, aș vrea 

să nu intrăm în detalii neapărat particulare, că nu-i cazul. Eu am spus că 

vinovat nu-i nimeni, nici măcar evalatorul acestor sume. Vinovat este ghidul 

care nu a urmărit, din punctul meu de vedere, nu a urmărit esența. Esența 

noastră era reabilitarea arhitecturală a fațadelor clădirilor și sigur, a pălăriei, a 

acoperișului. Că orice construcție, mă rog, se deteriorează dacă n-are 

pălărie. Și că dacă ar fi fost atenți când s-a făcut ghidul, se făcea așa, cu 

finanțări pentru acest lucru. Nu că-i persoană fizică care locuiește sau 

persoană fizică care a închiriat unui birou care prestează niște servicii și ăla 

plătește, de fapt, n-ajută cu mai nimic. Cam asta e povestea. Da, vă rog, 

doamna Gaga.   

  Doamna consilier Gaga – Seica Mărioara: mulțumesc, domnule 

președinte! Desigur că nu este o fericire să se renunțe la un astfel de proiect, 

cu atât mai mult că zeci de ani nimeni n-a gândit așa ceva. Și chiar era mare 

nevoie, în Bistrița, de reabilitarea Sugăletelor. Acuma întrebarea se pune: nu 

era cumva vorba de o plată eșalonată, pe o perioadă de mulți ani, ca și 

contribuție a celor de acolo, din câte știu eu, ca să nu fie foarte greu pentru 

dumnealor, în primul rând.  Și în al doilea rând, oamenii aceia de ce n-au fost 

informați din prima secundă când s-au știut prețurile? A trebuit să ajungem 

aici ca să afle și ei că sumele-s astronomice? Mulțumesc!  



22 

 

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  o să-l 

întrebăm pe domnul Turc într-o altă ședință. Da, într-o altă ședință, nu în 

asta. Ideea chiar, chiar dacă .....  

  Doamna consilier Gaga – Seica Mărioara: de acest proiect s-au ocupat 

niște servicii de specialitate, niște comisii, niște oameni, nu, care bănuiesc că 

pot să ne dea niște informații.   

  Doamna Viceprimar Stere Florentina – Ștefania: păi în mandatul trecut  

s-au făcut.... 

  Doamna consilier Gaga – Seica Mărioara: am înțeles. 

  Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor: o scurtă intervenție. Cred că 

este vital pentru municipiul Bistrița, în condițiile în care intră întreaga zonă 

centrală în reabilitare, în această regenerare urbană, să avem și Șirul 

Sugălete pregătit. Acuma cred că primăria era datoare să depună toate 

diligențele necesare în acest sens, în așa fel încât atunci când avem o piață 

medievală frumoasă, cu un pietonal care va fi, sperăm cu toții, deosebit, să 

avem și acest Șir Sugălete, pentru că este principala atracție turistică, după 

Biserica Evanghelică. În condițiile date riscăm să refacem zona centrală, 

piața centrală și pietonalul și să rămână Șirul Sugălete în starea pe care o 

cunoaștem. Că mi-aș fi dorit să-l văd, mi-aș fi dorit să se poată tăia copacii 

din fața lui și să ne bucurăm de această construcție. Atenție, cheltuielile sunt 

extrem de complexe. Aceste costuri sunt relative. Acolo sunt intervenții la 

structură. Cea mai mare problemă a Sugăletelui este de structură. O refacere 

se începe de la șarpantă. Sunt cheltuieli de restaurare, nu de renovare. Nu 

poate oricine să le facă cu o mistrie și cu un strat de gips. Deci sunt niște 

chestiuni extrem de complexe, de asta probabil și cheltuielile, nu știu dacă 

sunt justificate 100% sau nu, dar valoarea respectivă, conform documentelor, 

trebuia justificată - ceea ce au făcut specialiștii. Mulțumesc pentru cuvânt! 

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: doamna 

director, doriți să adăugați ceva sau nu? Nu. În regulă. 

  Bun, alte intervenții?  Dacă nu sunt, atunci o să vă rog să dați drumul la 

vot. 

  Deci cu 17 voturi ”pentru”, un vot ”împotrivă” și 2 ”abțineri” - proiectul a 

fost adoptat. 

  A votat ”împotrivă” doamna consilier Macarie Doina. 

  S-au abținut de la vot: doamna consilier Gaga Seica Mărioara și domnul 

consilier Filip Alexandru – Tudor.  

   

  Se trece la punctul 16 de pe ordinea de zi inițială, 17 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr.118/22.05.2025 pentru 
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modificarea Anexei la Hotărârea Consiliului local al municipiului Bistrița 

nr. 296/20.12.2022 privind aprobarea contractării și garantării cu 

veniturile proprii a unei/unor finanțări rambursabile interne 

necesară/necesare asigurării contribuției la proiectele finanțate prin 

fonduri nerambursabile de la Uniunea Europeană, în valoare de maxim 

81.025.796 lei, cu o maturitate de maxim 15 ani, cu modificările și 

completările ulterioare 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice:  aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  intervenții 

dacă sunt? Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! 

  Cu 19 voturi ”pentru” și o ”abținere”  proiectul a fost adoptat. 

  S-a abținut de la vot doamna consilier Dobraniș Georgeta – Rodica. 

 

  Se trece la punctul 17 de pe ordinea de zi inițială, 18 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr.119/22.05.2025 privind aprobarea 

listei de prioritate pentru anul 2025 cuprinzând  persoanele îndreptăţite 

să beneficieze de o locuinţă socială  

   Proiectul de hotărâre cuprinde 10 articole şi se adoptă cu votul secret al 

majorității absolute a consilierilor locali în funcţie.  

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizul Comisiei juridice și administrație publică locală. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: aviz 

favorabil. Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Votul o să fie secret. Vă rog să dați 

drumul la vot. Se poate vota. 

  Cu 20 de voturi ”pentru” - proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 

 

  Se trece la punctul 18 de pe ordinea de zi inițială, 19 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr.120/22.05.2025 privind stabilirea 

unor măsuri în vederea cooperării între Municipiul Bistrița și 

Inspectoratul de Poliţie Judeţean Bistriţa-Năsăud – Biroul Judeţean de 
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Administrare a Bazelor de Date privind Evidenţa Persoanelor        

Bistriţa-Năsăud, în vederea furnizării serviciilor publice de evidență a 

persoanelor 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice:  aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  intervenții 

dacă sunt pe marginea proiectului de hotarâre? Nu sunt. Vă rog să votati, 

atunci! 

 Cu 20 de voturi ”pentru” - proiectul a fost adoptat. 

 

  Se trece la punctul 19 de pe ordinea de zi inițială, 20 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr.121/22.05.2025 privind aprobarea 

transmiterii în folosință cu titlu gratuit a imobilului-teren situat în 

municipiul Bistrița, Bulevardul Republicii nr.19 în favoarea 

Inspectoratului Județean în Construcții Bistrița-Năsăud, aferent 

construcției cu destinația de sediu administrativ 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice:  aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  intervenții 

dacă sunt? Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! Se poate vota. 

  Cu 20 de voturi ”pentru” - proiectul a fost adoptat. 

 

  Se trece la punctul 20 de pe ordinea de zi inițială, 21 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr.122/22.05.2025 privind aprobarea 

în anul 2025 a unui sprijin financiar de la bugetul local al municipiului 

Bistriţa pentru unităţile de cult care aparţin cultelor religioase 

recunoscute din România 
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   Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice:  aviz favorabil. 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele Comisiei de 

urbanism: aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  intervenții 

dacă sunt? Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! Se poate vota.  

  Cu 19 voturi ”pentru” și un vot ”împotrivă” proiectul a fost adoptat.  

  Doamna consilier Dobraniș Georgeta – Rodica a votat ”împotrivă”. 

 

  Se trece la punctul 21 de pe ordinea de zi inițială, 22 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr.123/22.05.2025 privind aprobarea 

efectuării unui schimb de imobile-teren situate în intravilanul 

municipiului Bistrița, Calea Moldovei, între Municipiul Bistriţa şi 

societatea M.I.S. GRUP S.R.L.  

  Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității calificate a consilierilor locali în funcţie.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice:  aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele Comisiei de 

urbanism: aviz favorabil. 

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  

intervenții, dacă sunt? Avem nevoie de 15 voturi, vot deschis. Intervenții, 

dacă sunt? Vă rog, domnul Mathe! 

  Domnul consilier Mathe Attila: în mandatul precedent s-a discutat de ce 

se face acest schimb? Oare rămâne același motiv? Societatea privată 

dorește să aducă McDonald′s în Bistrița? Am înțeles că acest schimb se face 

datorită faptului că societatea privată vrea să aducă firma McDonald′s la 

Bistrița.  
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  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  eu nu știu 

de povestea asta. Are un aviz din mandatul vechi a consiliului local, un aviz 

de principiu pentru acest schimb. Dânșii au un teren în proximitatea sau limita 

de proprietate cu centru comercial Be-retail parc și noi avem 4 metri, o fâșie 

de teren undeva în interiorul suprafeței, și facem schimb. Adică noi ne mutăm 

lângă Be - retail și dânșii, pun și dânșii aceeași suprafață pentru a realiza un 

drum public de 9 metri lățime. Deci cândva ..., cine aduce McDonald′s,  și 

sunt mulți care se laudă, doar că nu mai vine, nu știm. Deci ăsta este motivul 

pentru acest schimb, nu altul.  

  Doamna consilier Macarie Doina: domnule președinte, apropo de faptul 

că beneficiarul prin acest schimb ..., aș vrea să vă întreb, că ați spus că se 

amenajează drum. Își asumă beneficiarul responsabilitate amenajării 

drumului? Doar vreau să vă întreb, că nu știu.  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  acuma, în 

proiectul ăsta nu scrie că își asumă. Dacă va dezvolta ceva, cândva acolo, cu 

siguranță că își va asuma, că îi cerem noi. Deocamdată 4 metri, doar că 

spune că lipește și dânsul suprafața asta de aceeași suprafață pentru a putea 

realiza un drum de 9 metri. Altfel ..., că dacă noi vom avea un interes în zonă, 

vom avea o presiune, o necesitate și ne vom permite financiar, vom face noi. 

Dacă domnia sa va dezvolta în zona aia altceva, că face un PUZ, sigur că îi 

vom cere ca dânsul să amenajeze acest drum public. Deocamdată, doar 

schimbăm aceeași valoare, aceeași suprafață, nu .... și are avizul de principiu 

al consiliului local trecut.  

  Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor: deci putem vota liber, nu 

suntem condiționați de apariția McDonald′s sau nu, domnule președinte? 

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  de apariția 

a ce?  

  Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor: McDonald′s - ului în oraș. 

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: terminăm 

ședința și glumim, domnul Filip.   

  Dacă nu sunt alte intervenții, vă rog să dați drumul la vot! 

  Cu 20 de voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 

 

 Se trece la punctul 22 de pe ordinea de zi inițială, 23 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr. 124/22.05.2025 privind atestarea 

apartenenței la proprietatea privată a Municipiului Bistrița a             

imobilului-teren identificat în CF nr.76911 Bistrița situat în extravilanul 

municipiului Bistrița și transmiterea acestuia în administrarea societății 

Business Park Bistriţa Sud SRL 
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   Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice:  aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil.  

   Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  

intervenții, dacă sunt? Nu sunt. O să vă rog să dați drumul la vot. Se poate 

vota.  

  Cu 18 voturi ”pentru” și 2 ”abțineri” - proiectul a fost adoptat. 

  Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor și doamna consilier               

Macarie Doina s-au abținut de la vot. 

 

         Se trece la punctul 23 de pe ordinea de zi inițială, 24 pe ordinea de 

zi renumerotată: Proiect de hotărâre nr.125/22.05.2025 privind aprobarea 

trecerii din domeniul public în domeniul privat al Municipiului Bistriţa a 

imobilului-teren identificat în CF 76906 Bistrița și transmiterea acestuia 

în administrarea societății Business Park Bistrița Sud S.R.L. 

   Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis 

al majorității absolute a consilierilor locali în funcţie.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință solicită 

avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local al municipiului Bistrița.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu – Președintele Comisiei 

economice:  aviz favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil cu amendament. Să citesc 

amendamentul.  

     Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: aviz 

favorabil cu un amendament. Vă rog să faceți amendamentul! 

    Domnul consilier Dumitrescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: Comisia adoptă următorul aviz: 

ART.1. – Se avizează favorabil proiectul de hotărâre al consiliului local 

nr. 125/22.05.2025, cu următorul amendament: 

1) Art.1 alin.(1) se modifică și va avea următorul cuprins: 

”ART.1.(1) – Se aprobă trecerea din domeniul public în domeniul privat 

al Municipiului Bistriţa a cotei de 27.025/29.645 părți din imobilul-teren 
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identificat în CF nr.76906 Bistrița, situat în extravilanul municipiului Bistrița, ca 

urmare a dezafectării de la utilitatea publică. 

2) Art.1 se completează cu un nou alineat alin.(2), care va avea 

următorul cuprins: 

”(2) – Diferența de 2.620/29.645 părți din imobilul-teren identificat în CF 

nr.76906 Bistrița, rămâne în proprietatea Municipiului Bistrița, domeniul 

public, fiind afectat de proiectul ”Înființare centru de colectare prin aport 

voluntar în municipiul Bistrița, localitatea componentă Sărata/extravian – 

strada Pepinierei.” 

3) Art.2 alin.(1) și alin.(2) se completează și va avea următorul cuprins: 

 ”ART.2. (1). – Se aprobă transmiterea imobilului-teren prevăzut la 

art.1 alin.(1) în administrarea Societăţii Business Park Bistriţa Sud S.R.L. în 

scopul desfăşurării în bune condiţii a activității preluate de la Societatea 

Lucrări Drumuri și Poduri, ca urmare a transferului etapizat de 

activitate/afacere aprobat prin Hotărârea nr.79/14.04.2025 a Adunării 

Generale a Asociaților Societății Business Park Bistriţa Sud SRL, respectiv a 

stației de asfaltare. 

   (2) - Contractul de administrare încheiat între Municipiul Bistrița și 

Societatea Business Park Bistriţa Sud SRL se completează în mod 

corespunzător cu bunul imobil prevăzut la art.1 alin.(1).” 

          

   Cred că atât. Vă mulțumesc! 

    Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: da, 

mulțumesc! Dacă sunt întrebări sau intervenții pe marginea amendamentelor 

făcute în comisia juridică? 

    Doamna Viceprimar Stere Florentina – Ștefania: dacă îmi permiteți? 

     Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: vă rog! 

   Doamna Viceprimar Stere Florentina – Ștefania: ca și explicație și 

completare, ulterior întocmirii proiectului numărul 125, la care suntem acum, 

privind aprobarea trecerii din domeniul public în domeniul privat al 

municipiului Bistrița imobil teren în suprafața indicată, s-a constatat că o parte 

din teren face obiectul proiectului înființare centru de colectare prin aportul 

voluntar în municipiul Bistrița, localitatea componentă Sărată, extravilan aflat 

încă în derulare, aprobat prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului 

Bistrița nr. 160/2022 și finanțat în cadrul apelului de proiecte PNRR, așa, 

motiv pentru care se impune ca suprafața de 2.620 m² din 29.645 din acest 

imobil, teren identificat în CF 76906, să-și păstreze regimul juridic, respectiv 

să rămână în domeniul public al municipiului Bistrița, fiind afectat de acest 

proiect. Tocmai de aceea s-a făcut acest amendament și o cotă de teren 
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rămâne în domeniul public al municipiului Bistrița, iar diferența va trece în 

administrarea Business Park. Acesta este amendamentul la proiectul care a 

fost inițial propus. Mulțumesc! 

    Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: dacă sunt 

alte intervenții? Nu sunt. O să vă rog să votăm amendamentul din comisia 

juridică! Se poate vota.  

  Cu 18 voturi ”pentru” și 2 ”abțineri” amendamentul a trecut.  

  Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor și doamna consilier                   

Macarie Doina s-au abținut de la vot. 

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: proiectul 

de hotărâre în ansamblu, cu amendamentul deja adoptat, se poate vota. 

  Cu 18 voturi ”pentru” și 2 ”abțineri” proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 

  Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor și doamna consilier          

Macarie Doina s-au abținut de la vot. 

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: am 

încheiat ordinea de zi. Dacă la capitolul diverse, dintre colegii consilieri au 

întrebări pentru executiv? 

  Domnul consilier Munthiu Cristiean: dar eu n-am o întrebare, vreau să 

vă informez că împreună cu colegii mei din grupul consilierilor liberali, și sper 

că și dumneavoastră veți fi parteneri în acest proiect, intenționez să depun un 

proiect care se numește ”Bistrița accesibilă 2028”, un proiect care nu se 

referă la infrastructură, la o schimbare de paradigmă, în schimb, se referă. La 

un oraș, la un pas înspre un oraș care nu lasă pe nimeni în urmă. Un oraș 

care respectă, include și construiește pentru fiecare cetățean. 

  De ce vreau să fac treaba asta? De câțiva ani am fost pe partea celor 

care se deplasează normal, sunt pe partea celor care se lovesc de tot felul de 

barieri, așa că m-am gândit cum pot să-i ajut pe toți. Pe toți cei peste 

1.000.000 de români care trăiesc în momentul ăsta într-o formă de 

dizabilitate, pe părinții care au cărucioare și nu pot traversa strada sau nu pot 

urca bordurile datorită unor lucrări făcute ca să fie făcute, a vârstnicilor care 

evită de multe ori instituțiile pentru că nu pot ajunge la etajul doi sau trei, 

unde se depun tot felul de lucruri, elevii cu dificultăți care nu pot merge la 

spectacole și antreprenorii care de multe ori pierd clienți pentru că ușa e prea 

îngustă pentru ca anumite categorii de persoane să intre, sau bordura e prea 

înaltă. În momentul ăsta eu zic că trebuie să avem voință, o să avem și 

parteneri, și cadrul european ne permite să facem din orașul ăsta un oraș 

accesibil.  

  Deci ne-am gândit la câteva elemente esențiale: o dată accesibilizarea 

spațiilor publice, instituțiilor, trotuarelor, școlilor și mijloacelor de transport în 
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comun, digitalizarea serviciilor pentru o aplicație mobilă accesibilă tuturor, 

crearea unui birou permanent de coordonare cu specialiști și consultare 

publică, construirea de niște parteneriate reale cu ONG-uri și companii și 

universitate sau universități, și să punem Bistrița pe arta orașelor care trăiesc 

după principii europene ale incluziunii.  

  Ne-am gândit la un proiect pilot, pentru că de undeva trebuie început și 

cel mai vizibil loc din orașul ăsta e zona centrală, cea cu care ne lăudăm 

foarte mult, care, pentru o persoană ca mine, care trebuie să meargă în 

căruciorul cu rotile, practic e aproape inaccesibilă datorită respectării unui 

pavaj ca în Evul Mediu, un loc în care nu s-a gândit nimeni că mai există și 

oameni care au nevoie și de altceva. Ce vom face? Vom încerca să instalăm 

rampe conforme, pavaj tactil, mobilier adaptat, un sistem digital pentru 

persoanele cu probleme hipoacuzice sau cu persoanele nevăzătoare, pentru 

că și ei să trebuie să navigheze în centrul nostru, să știe ce se întâmplă în 

centrul nostru, să fie prieteni cu lucrul ăsta. Și totuși se fac, vom face fără 

umilință, îi vom considera pe toți egali. Vom testa, vom asculta, vom corecta 

acolo unde greșim, și apoi vom extinde proiectul ăsta. Vă propun, de fapt, o 

transformare culturală, pentru că vrem - nu vrem, deocamdată există mult 

prea mulți cetățeni în orașul ăsta care sunt marginalizați. Unul din 80, după 

statistici, al 80 - lea locuitor al Bistriței suferă de o formă de dizabilitate. Eu nu 

cred că îi vedem în jurul nostru, nici pe departe,  la al 80 – lea om nu-l vedem 

pe unu care are o problemă de dizabilități, pentru că încă nu poate ajunge 

sau îi e rușine sau familia îl ține izolat, ceea ce vreau să încercăm să 

schimbăm, și o vom face. Vom face acțiuni în școli, training pentru 

funcționari, festivaluri ale incluziunii, hackathoane, consultări publice și vom 

începe, de fapt, să conversăm despre ce înseamnă un oraș demn, modern și 

umar. Deci asta, în sine, cam asta va cuprinde proiectul pe care îl propunem 

noi. E discutat, am discutat, de principiu, și cu domnul primar treaba asta. 

Dânsul zice că mai sunt vreo 400 de motive pentru a-l face, decât cele de 

care am discutat noi, și cred că e un punct de plecare în a face orașul să fie 

prietenos cu toată lumea. Și poate divizarea asta a societății în care trăim și 

care există și care trebuie s-o recunoaștem, poate se va putea vindeca și prin 

ceea ce propunem noi. Mulțumesc! 

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: 

mulțumesc, domnule consilier! Așteptăm cu nerăbdare să dezbatem 

proiectul. Da.  

  Domnul consilier Dumitrescu George: dacă îmi permiteți, domnul 

președinte, și vă rog, colegi, am și o propunere pentru un proiect și l-am scris 

proiectul și împreună cu doamna secretar sper, cât de curând să-l putem 
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depune. Este un baraj plutitor pentru colectarea deșeuri pe Râul Bistrița. Cu 

toții știm că dacă mergem cu familia de-a lungul râului nu prea e plăcut. Ca și 

obiectiv, constă în instalarea un sistem putitor la intrare pe râul Bistrița în 

oraș, destinat captării și colectării deșeurilor plutitoare. Aici intră peturi, 

polistiren, vegetație, lemn, prevenind astfel acumularea acestora în zonele 

urbane și reducând impactul asupra ecosistemului acvatic. Nu o să vă 

plictisesc foarte mult cu tehnologia recomandată. Prețul e destul de accesibil, 

depinde de mărimea acestuia. Variază între 190 mii lei și undeva la 100.000 

de euro. Adică nu e, nu e un efort bugetar substanțial pentru municipiul 

Bistrița și zic că beneficiile vor fi evidente. Vă mulțumesc, domnule 

președinte! 

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: în regulă. 

Domnul consilier Mathe! Încă un pic de răbdare, stimați colegi, vă rog un pic 

de răbdare, să ne respectăm! 

  Domnul consilier Mathe Attila: domnul coleg, dacă nu mă înșel, cred că 

avem un proiect aprobat prin bugetare participativă, votat de cetățeni, care 

deservește acest scop. Numai nu știu ce se întâmplă cu aceste proiecte, nu 

sunt finalizate. 

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  o să 

verificăm și  vedem. Da, alte intervenții? 

  Domnul consilier Irimieș - Buia David - Edward : eu am o propunere 

pentru transportul în comun -  dacă s-ar putea face ca și vinerea verde, cum 

e modelul din Cluj sau dacă e luat în considerare? Să fie gratis o zi pe 

săptămână, să promovăm transportul în comun.  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: ne gândim, 

până dăm drumul la autobuzele electrice, să vedem cum facem, da.  

  Doamna Viceprimar Stere Florentina – Ștefania: da, așa este. Ne-am 

gândit la varianta asta, însă vreau să vă spun că la Cluj biletul, costul biletului 

este mult mai mare decât la Bistrița, de cel puțin trei ori. La Bistrița costul unei 

curse este de aproximativ 6,20 lei. Acum a fost 1,80, am ridicat la 3 lei și 

suma pe care Primăria Bistrița o plătește, în completare, este exagerat de 

mare. După ce vom avea transportul verde, să zicem, cursele electrice, 

putem discuta. Chiar am ne-am gândit la acest aspect, să avem o zi în care 

să fie o zi fără costuri pentru cetățeni. Însă în acest moment, cumva financiar, 

nu este posibil, pentru că tot bistrițenii plătesc diferența de bani pentru cei 

care circulă cu autobuzul, deci tot noi plătim. Mulțumesc! 

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  alte 

intervenții? 
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Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor: eu am, domnul președinte, 

dacă-mi permiteți.  

Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: să nu fie cu 

Sugălete, că m-a întrebat un coleg de la Direcția Tehnică, când ați aprobat 

SF-ul de ce n-ați sărit, că vi s-au părut sumele prea mari, și v-ați trezit 

acuma? Și era retorică întrebarea, dar sper că nu-i legat de proiectul ăsta 

întrebarea dumneavoastră.  

  Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor:  nu știu dacă erau sumele, 

domnul președinte!  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: sută la 

sută. La toate SF – urile se aprobă sumele, nu doar soluția tehnică.  

  Domnul consilier Urîte Florin – Radu: nici faptul că, nici faptul că ..... 

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:  numai un 

pic, să-i dăm voie, numai un pic ..... 

    Domnul consilier Urîte Florin – Radu: s-a ridicat la fileu. Nici faptul că 

erau neeligibile pentru persoane juridice, pentru cei care desfășoară spații 

comerciale, nu era specificat în proiect.  

  Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor:  am susținut, am susținut și 

am votat cele patru pasaje care urmează să se construiască. Vroiam să vă 

întreb acuma, cred că domnul primar ne putea informa cel mai bine, care este 

statusul pasajului de la gară, pentru că știm că există un proiect depus, 

vroiam să vedem ... 

 Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință:   el este pe 

listă la Anghel Saligny. Că știți că ăla e pe finanțare la Anghel Saligny. Un pic 

Anghel Saligny acuma a șchiopătat un pic la începutul ăsta de an, vedem 

când îi vine rândul, dacă primim finanțare și sunt suficienți banii, deși și acolo 

avem o coparticipare fantastică, în sensul că cred că sunt 40 de milioane de 

lei și proiectul a ajuns pe la vreo 68-72, ceva de genul, lăsând la o parte acea 

nedumerire tehnică pe care o vom lămuri până la urmă, dar nu, încă nu a 

renunțat nimeni la el. Bun.  

  Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor: și încă o chestiune am, 

domnul președinte de ședinte,  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: da, sigur,  

ce vreți să-l întrebați, în mod personal pe domnul primar, să aveți răbdare, e 

la București, s-a dus pentru patru pasaje. Va veni cu cinci, da, mă rog, o să o 

să vă spună domnia sa.  

  Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor: domnul președinte, mai este o 

chestiune legată de starea în care se află fostul cinematograf Omnia, fostul 

23 August. Pe partea de pe strada Lupeni începe să se desfacă o bucată din 
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clădire, sufetul, cad cărămizi, dacă se poate interveni acolo, pentru că cei din 

zonă ne-au atras atenția asupra acestei chestiuni. Știu că așteptăm finanțare, 

știu că este un proiect grandios acolo, de peste șase milioane de euro, dar 

trebuie, trebuie să protejăm un pic oamenii și mașinile.  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: am înțeles 

că ne-au prelungit contractul, știți că expira anul ăsta. Nu ni l-au dat, ni l-au 

dat dacă investim 13,5 milioane de euro în el. Nu am reușit, că n-am găsit 

finanțare, e pe lista de așteptare. Sperăm ca din PNRR-ul ăsta, cum unii n-au 

cheltuit, nu s-au tras să suplimenteze pe linia pe care ar putea să primească 

o finanțare. Dar, sigur, ne-au prelungit contractul spațiului și atunci să vedem, 

mă rog, pe forțe proprii, să vedem dacă-i ceva ce spune, scade sau trebuie 

să sprijinim, să facem cu DIS-ul nostru. Altfel, de investiții nu avem bani 

pentru el ca să facem lucrări mai ample. Dar sigur, de protejare, o să 

încercăm pe forțe proprii, pe reparații, dacă e ceva în care putem interveni și 

nu, nu înseamnă foarte mult.  

  Da, ultima intervenție a domnului consilier Mathe Attila. 

  Domnul consilier Mathe Attila: mulțumesc! Asta mai mult o atenționare a 

Poliției locale - am văzut că au început să sesizeze, după lucrări, unde nu s-a 

asfaltat. Dar vreau să amendeze și acolo unde lucrările nu se fac conform, de 

exemplu în fața Colegiului Național Liviu Rebreanu. Acolo s-a făcut o 

intervenție și acolo s-a turnat în asfalt beton și s-a făcut o denivelare.  

  Domnul Viceprimar Hangan Sorin – Președintele de ședință: ați reținut, 

domnul director Kocsis? Să urmăriți și să dispuneți conform prerogativelor pe 

care le aveți. 

  Domnilor colegi, să aveți o după-amiază plăcută, liniștită, la revedere!  

   

  Președintele de ședință, domnul Viceprimar Sorin Hangan, declară 

închise lucrările ședinței ordinare ale Consiliului local al municipiului Bistrița 

din 28.05.2025.  
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